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N á v r h     s t a n o v i s k a  č.  91 

Grémia pro regula ční reformu a efektivní ve řejnou správu 

k 

návrhu na řízení vlády o zvýšení p říplatk ů k důchodu v roce 2011 
 

 

I.  
Cíl návrhu 

Cílem navržené úpravy je zvýšit příplatky k důchodu v zákonem stanoveném 
termínu. Vzhledem k tomu, že se od ledna 2011 zvyšují důchody a jsou zároveň 
splněny podmínky pro zvýšení příplatků k důchodu, nepřipadá nečinnost (tedy jejich 
nezvýšení) v úvahu, neboť by šlo o porušení zákona, resp. nařízení vlády. Navrhuje 
se  stanovit zvýšení příplatků ve stejné procentní výši, tj. 3,9 %, v jaké se zvyšují 
procentní výměry vyplácených důchodů. Návrh zpracovalo Ministerstvo práce 
a sociálních věcí. 

II. 
Soulad s Obecnými zásadami pro hodnocení dopadů regulace 

 Vzhledem k tomu, že nařízení vlády o zvýšení příplatků k důchodu v roce 
2011 má stejný charakter jako nařízení vlády o zvýšení důchodů v roce 2011, lze 
považovat obsah nařízení vlády o zvýšení příplatků k důchodu v roce 2009 za změny 
technického charakteru nemající dopad na věcnou stránku právního předpisu, neboť 
nutnost regulace a lhůty pro regulaci jsou dány přímo zákonem, resp. nařízením 
vlády.  

Podle bodu 3 části první Obecných zásad pro hodnocení dopadů regulace 
(RIA), jež byly schváleny usnesením vlády č. 877 ze dne 13. srpna 2007, nebyla RIA 
k tomuto návrhu provedena, neboť se na něj vztahuje výjimka z uplatnění RIA. 
V části odůvodnění návrhu je výslovně uvedeno, že byla využita tato výjimka. 

III. 
Způsob projednávání návrhu 

Návrh prošel meziresortním připomínkovým řízením, které bylo ukončeno 
3. září 2010 a je předkládán vládě z hlediska RIA bez rozporů. Zásadní připomínku 
k návrhu uplatnila Rada seniorů České republiky. Požaduje v ní zvýšení příplatku 
o 6,6 %. Připomínka nebyla akceptována. Průběh a výsledky připomínkového řízení 
jsou uvedeny v části IV. tohoto materiálu. 



IV. 
Návrhy na úpravu/ doplnění 

 Vzhledem k charakteru materiálu se z hlediska RIA nenavrhují žádné další 
úpravy. 

V.  
Závěr 

 Z důvodů uvedených v bodu II. a IV. sekretariát Grémia doporučuje Výboru, aby 
navrhl Grémiu materiál schválit v předloženém znění. 

 

 


